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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till landsbygdsminister Peter Kullgren (KD)

2023/24:12 Stöd till bönder i svinpestområdet för nedplöjning av grödor

Lantbruket har på flera sätt utsatts för prövningar under året. I Västmanland var 
försommaren mycket torr med skogsbränder och dåliga grödor som följd. I juli 
och augusti kom mycket stora mängder regn, vilket lett till översvämmade 
åkrar och svårigheter att skörda både vallfoder och andra grödor. Stora arealer 
ligger fortfarande under vatten och kommer inte att kunna bärgas. Många 
lantbrukare mår dåligt, eftersom hela livsverk står på spel nu när kostnaderna 
för gödning och energi dessutom varit skyhöga.

Nu i september konstaterades ett utbrott av svinpest i Fagersta och Norberg. 
Det är ett allvarligt läge och innebär restriktioner som påverkar många 
företagare. Det finns lantbruk i den smittade zonen som, även om de kan skörda 
sin spannmål, inte har lagringsmöjligheter för den stipulerade månaden som nu 
krävs av myndigheterna. Det finns lantbruk som har sitt brukningscentrum 
utanför zonen men delar av arealen innanför, vilket också medför problem med 
lagring. Flera bönder ser ingen möjlighet att kunna ta reda på årets gröda inom 
riskområdet. Detta kommer att medföra stora ekonomiska förluster.

Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga till 
landsbygdsminister Peter Kullgren:

 

Avser ministern att ge skyndsamma besked om ekonomisk ersättning till de 
drabbade lantbrukarna så att de kan hacka ned grödan och i stället förbereda 
nästa växtodlingssäsong?

………………………………………

Åsa Eriksson (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-09-15
Besvaras senast
2023-09-27 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Lena Lindbäck


